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ÅRSMELDING 1999 
Vedtatt av Høgskolerådets styre 16. mars 2000 

Årsmelding 1999 fra Det norske høgskolerådet 
Det norske høgskolerådet ble opprettet 10. januar 1995 og legger med dette fram sin femte 
årsmelding. 

Året 1999 for de statlige høgskolene 
1999 var preget av begivenheter som er med på å endre den tradisjonelle oppfatningen vi har 
av høyere utdanning delt i to med universitet og vitenskapelige høgskoler på den ene siden og 
statlige høgskoler på den andre: 
• Høgskolen i Stavanger har fått rett til å tildele doktorgrader. Høgskolen i Agder og 

Høgskolen i Bodø har søknader til behandling. 
• Privathøyskoleloven åpner nå for at private høgskoler skal kunne bli institusjonsgodkjent 

som vitenskapelig høgskole eller universitet. Det er sannsynlig at også statlige høgskoler 
vil søke om å oppnå en slik rett. 

• Utredninger ble startet i 1999 mellom Universitetet i Tromsø og Høgskolen i Tromsø om 
nærmere samarbeid. Hvis det blir aktuelt med en sammenslåing, vil allmennlærer-, 
førskolelærer, ingeniør- og en rekke sosial- og helsefagutdanninger her bli 
universitetsutdanninger.  

 
Sektoren fikk St meld 39 (1998-99) "Forskning ved et tidsskille" som varslet om en styrket 
forskningsinnsats. Målet er en innsats på linje med gjennomsnittet i OECD-landene. 
Meldingen slo tydelig fast at høgskolene har en viktig rolle i forhold til forskning og 
utviklingsarbeid. Den la også vekt på at høgskolene har en viktige rolle i arbeidet for å sikre at 
alle landsdeler har institusjoner som kan bidra med FoU og kunnskapsoppbygging, og at 
forskningen ved de statlige høgskolene i hovedsak skal være handlingsrettet og rettet inn mot 
regionale behov.  

Det norske høgskolerådet 
Det ble avholdt to rådsmøter i 1999: 20.-21. april ved Høgskulen i Sogn og Fjordane, og 11.-
12. oktober ved Høgskolen i Vestfold. Rådet har behandlet 13 saker. Noen av de viktigste var: 
• Institusjonsstrukturen: Forslag om sammenslutning av Universitetsrådet og Høgskolerådet 
• Etablering av møteplassen Norgesuniversitetet med tilhørende etablering av sekretariat og 

database 
• Institusjonsstrukturen i universitets- og høgskolesektoren - betegnelser 
• IT-Fornebu  
• Planer for felles systematisk lederopplæring i rektorkollegiet 
• Revidert arbeidsplan 1999 – 2000  

Styret for Det norske høgskolerådet 
Rektor Kari Blom, Høgskolen i Bergen, styreleder 
Rektor Frode Mellemvik, Høgskolen i Bodø, nestleder 
Rektor Steinar Stjernø, Høgskolen i Oslo 
Høgskoledirektør Hans Jørgen Binningsbø, Høgskulen i Sogn og Fjordane 
Høgskoledirektør Inger Østensjø, Høgskolen i Stavanger 
Student Olve Klevmo Møller (fra juli 1998 – juli 1999)  
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Student Mari Lundsveen (fra juli 1999) 
 
Varamedlemmer til styret: 
Varamedlem for rektorene: Rektor Aud Findal Johnsen, Høgskolen i Gjøvik 
Varamedlem for høgskoledirektørene: Høgskoledirektør Ole Arvid Brønmo, Høgskolen i Sør-
Trøndelag 
Varamedlem for studentene: Hans Christian Nes (fra juli 1998 – juli 1999) 
Varamedlem for studentene: Student Olve Klevmo Møller (fra juli 1999) 

Saksmengde 
Styret hadde i 1999 syv møter, og behandlet 90 saker. Blant de viktigste sakene var: 
• Sammenslåing av Universitetsrådet og Høgskolerådet 
• Etablering av møteplassen Norgesuniversitetet med sekretariat og database 
• Forslag om endret navnebetegnelse for de statlige høgskolene på engelsk: ”university 

college” 
• Debatt om rammeplanenes detaljeringsgrad 
• Delegering av myndighet til å etablere fag og emner og desentraliserte studier 
• Åpenhet rundt kriterier for budsjettildeling 
• Utkast til endringer i Lov om universiteter og høgskoler 
• Særavtalen 
• Overføring av bedriftsinterne videreutdanninger i sykepleie 
• Norgesnettrådets behandling av søknad om doktorgrad 
• Statsbudsjettet 2000 
• Tidsskriftet UNIPED – fellestiltak for universitets- og høgskolesektoren 
•  Vektallsgivende realfagskurs – rekrutteringstiltak for ingeniørutdanningen 
• Nasjonal satsing på internasjonale elektroniske forskningstidsskrifter 
Høringer: 
• Endringer i privathøyskoleloven  
• St meld nr 39 (1998-99) Forskning ved et tidsskille  
• Organisering av oppdragsvirksomhet  
• Forskrift om forskrift for skikkethetsvurdering  
• Om prinsipper for dimensjonering av høgre utdanning  
• Ny yrkesfaglærerutdanning  
• Samlet informasjonstjeneste for høgre utdanning  
• Videreutdanning – Videreutdanning i anestesi-, operasjon-, intensiv-, kreft- og 

barnesykepleie 
• Forskrift om krav til bredde og fordypning for grader ved universiteter og høgskoler 
• Forslag til endringer i likestillingsloven 
 
Styremøte 6. juni var tilknyttet studietur til Amsterdam, hvor Nederlandsk høgre utdanning og 
kvalitetssikring av denne, stod i fokus. 

 

Sekretariatet 
Sekretariatet besto i 1999 av: 
Generalsekretær Widar Hvamb 
Rådgiver Kjærstin Åstveit 
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Førstekonsulent Rachel Glasser 
Førstesekretær Nina Widding 
Førstekonsulent Anne Espolin Johnson, Nasjonalt råd for helse- og sosialfagutdanning 
Førstekonsulent Mari Skamfer Rigstad, Nasjonalt råd for ingeniørutdanning 
Førstekonsulent Kristin Barstad, Nasjonalt råd for lærerutdanning 
Førstekonsulent Mona Majgaard, Nasjonalt råd for økonomisk-administrativ utdanning 

De nasjonale rådene  
Nasjonalt råd for helse- og sosialfagutdanning, Nasjonalt råd for ingeniørutdanning, Nasjonalt 
råd for lærerutdanning og Nasjonalt råd for økonomisk-administrativ utdanning ble opprettet 
2. november 1998, og har hatt stor aktivitet i 1999. 

Nasjonalt råd for helse- og sosialfagutdanning (NRHS) 

Det ble avholdt to rådsmøter i NRHS i 1999: 15.-16. februar ved Høgskolen i Sør-Trøndelag, 
og 13.-14. september ved Høgskolen i Lillehammer. Sentrale saker har vært: 
• Utarbeidelse av arbeidsplan for 1999/2000-02-01  
• Norges forskningsråds satsing på profesjonsforskning 
• FoU-virksomhet og FoU miljøet i helse- og sosialfagutdanningene og problemstillinger 

vedrørende den lave prosentandel som har lektor- og doktorgradskompetanse 
• Samarbeidsavtalene med praksisfeltene/godtgjøringsordningene for ekstern 

praksisveiledning 
• Studenters muligheter til å gå opp som privatist etter å ha strøket tre ganger i enkeltfag 
• Skikkethetsvurdering av studentene i helse- og sosialfagutdanningen – kriterier og 

prosedyrer. Henvendelse til Kirke-, utdannings- og forskningsdepartementet vedrørende 
skikkethetskrieterier og prosedyrer 

• Høringsuttalelser: 
1) Fra Høgskulen i Volda – Godkjenning av 20 vekttalls årsenhet i sosialt arbeid ved 

Høgskulen i Volda 
2) Fra KUF: ”Tiltak for å styrke sykepleierutdanningen”. 

 
Arbeidsutvalg: 
Leder: Helga Helland Finstad Høgskolen i Bodø  
Nestleder: Kåre Heggen Høgskulen i Volda  
Dekan Margareth Haagensen Høgskolen i Bergen Fra mars 1999 
Dekan  Elise Weiberg-Aurdal Høgskolen i Akershus Frem til 1. sept. 1999 
Dekan  Eli Bertelsen Høgskolen i Harstad Fra 1. sept. 1999 
Stud.repr.: Magne M. Hustavenes StL Frem til 1. juli 1999 
Stud.repr.: Anne Grønsund StL/Høgskulen i Sogn og Fjordane Fra 1. sept. 1999 
Sekretær: Anne E. Johnson Det norske høgskolerådet  
 
Det har vært avholdt seks arbeidsutvalgsmøter i 1999 i Oslo. Arbeidsutvalget har behandlet 65 
saker. Noen viktige saker har vært: 
• problematiske forhold vedrørende overføring av de bedriftsinterne videreutdanningene i 

sykepleie til høgskolene 
• profesjonsutdanningene og samfunnsdebatten 
• skikkethetsvurdering i helse- og sosialfagutdanningene, kriterier og prosedyrer 



 4 

Nasjonalt råd for ingeniørutdanning (NRI) 

NRI hadde to rådsmøter i 1999: 4.-5. mai ved Høgskolen i Vestfold, og 9.-10. november ved 
Høgskolen i Nord-Trøndelag. Rådet behandlet 26 saker. Noen sentrale saker har vært: 
• teknisk fagskole etter nye læreplaner 
• rammeplan for ingeniørutdanning 
• knutepunktfunksjoner i ingeniørutdanningen 
• overgangsordninger fra ingeniør til sivilingeniør/hovedfag 
• ny hjemmel for forsøk i lov om universiteter og høgskoler 
• teknisk fagskole 
• strategi og tiltak for utvikling av ingeniørutdanning 
 
Arbeidsutvalg: 
Leder: Halvor Austenå Høgskolen i Vestfold  
Nestleder: Edla Swanstrøm Høgskolen i Oslo  
Dekan Joar Sande Høgskulen i Sogn og Fjordane Fra 4. mai 1999 
Studieleder Terje F. Olsen Høgskolen i Tromsø Fra 4. mai  1999 
Stud.repr. Irene Moen StL Til juli 1999 
Stud.repr. Nina Elisabeth J. Lihaug StL Fra august 1999 
Sekretær: Mari S. Rigstad Det norske høgskolerådet  
 
Arbeidsutvalget i NRI hadde åtte møter i 1999, og behandlet 61 saker. De viktigste sakene 
var: 
• drøfting av mål og arbeidsmetoder for NRI og AUs arbeid 
• teknisk fagskole etter nye læreplaner 
• opptak til ingeniørutdanning 
• kontakt/samarbeid med relevante organisasjoner og institusjoner 
• rekruttering til ingeniørutdanning 
• forskning og utvikling i ingeniørutdanningen 
• møte med representanter fra Nasjonalt råd for sivilingeniørutdanning 
• NRI/NITO-konferansen 30. november 1999 
 
 

Nasjonalt råd for lærerutdanning (NRLU) 

NRLU hadde tre rådsmøter i 1999: 15. –16. februar Høgskolen i Bodø , 26. mai Høgskolen i 
Oslo og 18.-19. oktober Høgskolen i Hedmark. Rådet behandlet 25 saker. Sentrale saker var: 
• NRLUs arbeidsplan for 1999/2000 
• Norges forskningsråds satsing på profesjonsforskning 
• Problemstillinger knyttet til ny studiemodell i allmennlærerutdanningen 
• Skikkethetsvurdering 
• Ny yrkesfaglærerutdanning 
• Matematikk i allmennlærerutdanningen 
• Faglig tilknytning mellom spesialpedagogiske kompetansesentra og universitet og 

høgskoler 
• Lærerutdanningens ansvar for å kvalifisere kandidatene til å gi tilpassa opplæring  
• Planlegging av NRLU- konferanse i år 2000   
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Arbeidsutvalg: 
Leder: Ingrid Denk Høgskolen i Oslo  
Nestleder: Odd Inge Steen Høgskolen i Bergen  
Dekan:  Marit Kvaal Høgskolen i Telemark  
Dekan:  Hans Petter Wille Høgskolen i Østfold  
Stud.repr.: Arve Sigmundstad StL Til juli 1999 
Stud.repr.: Håvard Engen  StL Fra august 1999 
Sekretær: Kristin Barstad Det norske høgskolerådet  
 
Arbeidsutvalget i NRLU hadde seks møter i 1999, og behandlet 46 saker. Ved siden av 
forberedelse av saker for rådet var de viktigste sakene: 
• Drøfting av mål og arbeidsmetoder for NRLU og AUs arbeid 
• Avlønning av faglige ledere 
• Øvingslæreravtalen for skoleverket 
• Fag- og yrkesdidaktisk forskning 
• Fellesmøte med arbeidsutvalgene for NRI og NRØA om matematikk i de respektive 

utdanningene 
• Høringsuttalelser: 

• Forskrift om skikkethetsvurdering 
• Rammeplaner i fransk og tysk i lærerutdanningen  
• Faglig tilknytning mellom spesialpedagogiske kompetansesentra og universitet og 

høgskoler – forslag til organisering 
 

Nasjonalt råd for økonomisk-administrativ utdanning (NRØA) 

NRØA hadde tre rådsmøter i 1999: 6. januar ved Norges Handelshøyskole, 31.mai-1. juni ved 
Høgskolen i Stavanger og 18.-19. oktober ved Høgskolen i Østfold. Rådet behandlet 29 saker. 
Sentrale saker var: 
• NRØAs rolle, arbeidsform og ambisjonsnivå 
• opptakskrav til de økonomisk-administrative studiene 
• overgangs-/innpassingsproblematikk i økonomisk-administrativ utdanning 
• gradsstrukturproblematikk 
• arbeidsplan for NRØA 1999-2000 
• opptakskrav til de økonomisk-administrative studiene 
• antall studieplasser og faglige ressurser i økonomisk-administrativ utdanning 
• mastergradsstudier i økonomisk-administrativ utdanning 
• søknader om prøveordning med 3-årig økonomisk-administrativ utdanning 
• tilpasning av høgskolekandidatstudiet i økonomi og administrasjon til studentenes 

kunnskapsnivå 
• utredning av treåring økonomisk-administrativ utdanning 
• etter- og videreutdanning i økonomisk-administrative fag 
• FoU i økonomisk-administrative fag 
 
Arbeidsutvalg: 
Leder: Helge Mauland Høgskolen i Stavanger  
Nestleder: Svein Kolstad Hansen Høgskolen i Østfold  
Dekan: Ketil Hanssen Høgskolen i Finnmark Fra juni 1999 
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Dekan: Sidsel Solbrekke Høgskolen i Vestfold Fra juni 1999 
Stud.repr.: Olve Klevmo Møller StL Til juli 1999 
Stud.repr.: Heidi Aronsen StL Fra august 1999 
Sekretær: Mona Majgaard Det norske høgskolerådet  
 
Det ble avholdt åtte AU-møter i 1999, herav to som elektroniske møter. Det ble i alt behandlet 
61 saker. De viktigste sakene var: 
• drøfting av NRØAs rolle, arbeidsform og ambisjonsnivå 
• antall studieplasser og faglige ressurser i økonomisk-administrativ utdanning 
• vurdering av søknader om 3-årig økonomisk-administrativ utdanning  
• revisorutdanningens tilknytning til NRØA 
• etter- og videreutdanning i økonomisk-administrative fag 
• FoU-virksomhet i økonomisk-administrativ utdanning 
• utredning av 3-årig økonomisk-administrativ utdanning 
• dimensjonering av økonomisk-administrativ utdanning 

FoU-utvalget 
FoU-utvalget ble opprettet i 1996. Utvalget skal være rådgivende organ for Høgskolerådet i 
saker som gjelder forskningspolitikk og forskerutdanning. Det har syv medlemmer, hvorav 
seks skal komme fra de statlige høgskolene og en fra studentorganisasjonene. For å sikre 
dialogen med styret, er det vedtatt at et av FoU-medlemmene skal velges blant Høgskolerådets 
styremedlemmer. 
 
FoU-utvalget har i 1999 hatt følgende sammensetning: 
Rektor Frode Mellemvik, Høgskolen i Bodø, leder  
Professor Kristin Tornes, Høgskolen i Molde, nestleder  
Professor John Håkon Husøy, Høgskolen i Stavanger 
Førsteamanuensis Magne Husby, Høgskolen i Nord-Trøndelag  
Studiedirektør Berit Rokne Hanestad, Høgskolen i Bergen til 01.07. 
FoU-leder Georg Arnestad, Høgskulen i Sogn og Fjordane (vararepresentant 01.01.-30.06, 
medlem 01.07.-31.12) 
FoU-direktør Tor-Einar Edvardsen, Høgskolen i Oslo 
Studentrepresentant Gøril Ursin, Studentenes Landsforbund til 30.06 
Studentrepresentant Linda Myrset, Studentenes Landsforbund fra 01.07 
 
Vararepresentanter:  
Professor Olav Rosef, Høgskolen i Telemark  
Leder Olve Klevmo Møller, Studentenes Landsforbund  
 
I 1999 hadde FoU-utvalget fem møter og behandlet 33 saker. Av de viktigste sakene utvalget 
behandlet var:  

 
• Utarbeidet uttalelse til styret i forbindelse med St meld 39 (1998-99) "Forskning ved et 

tidsskille". 
• Norges forskningsråds satsing på profesjonsforskning/fagdidaktikk med vekt på 

yrkesdidaktikk.  
• Oppfølging av NIFU-rapporten "FoU ved statlige høgskoler". 
• Studentenes rolle i forhold til FoU-virksomhet i høgskolene.   
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• Kontakt med Kommunenes Sentralforbund med tanke på videre og tettere samarbeid.  
 
16. og 17. mars 1999 avholdt FoU-utvalget og Høgskolen i Bodø en nasjonal konferanse: 
"Profesjonsfaglig forskning,  i et praksis - og høgskoleperspektiv!" 116 deltakere var tilstede 
på konferansen.  
 
FoU-utvalget har i 1999 deltatt og vært medarrangør ved begge FoU-
ledernettverkskonferansene. Vårens konferanse ble avholdt ved Høgskolen i Tromsø 31.mai - 
1. juni. Tema for konferansen var forskningsbasert undervisning i profesjonsutdanninger, 
studentmedvirkning i FoU-prosjekter, FoU-arbeid i forhold til kompetanseoppbygging og 
drøfting av FoU-begrepet i forhold til kunstnerisk utviklingsarbeid. I tillegg ble det informert 
om Mjøs-utvalgets delinnstilling om organisering av oppdragsvirksomhet.  
FoU-ledernettverksmøtet høsten 1999 ble avholdt ved Høgskolen i Nord-Trøndelag 29.-30. 
november. Tema for denne konferansen var først og fremst FoU-organisering ved de statlige 
høgskolene og de regionale forskningsstiftelsene. 
 
FoU-utvalget har tatt initiativ til og vært deltakere på to heldagsmøter med Forskningsrådet: 

• 10. juni møtte representanter fra høgskolene Området for Kultur og samfunn til 
kontaktmøte. Tema for møtet var gjensidig informasjonsutveksling. Spesielt ble det 
fokusert på hvordan forskningsaktivitetene ved høgskolene kan styrkes, og 
Forskningsrådets kommende program "Profesjonsforskning og fag- og yrkesdidaktisk 
forskning".  

• 21. oktober møtte FoU-utvalget og de nasjonale rådene representanter fra samtlige av 
Forskningsrådets områder til gjensidig informasjonsutveksling.  

 
FoU-utvalgets leder har blant annet hatt innlegg på Forskerforbundets konferanse 13. oktober 
1999: "Forskningsmeldingen - oppfølging og konsekvenser", samt deltatt på Norsk institutt 
for studier av forskning og utdannings konferanse 27. september om Forskningsmeldingen.  

Administrasjonsutvalget 
På rådsmøtet 14.-15. oktober 1998 på Lillehammer opprettet Det norske høgskolerådet et 
administrativt, rådgivende utvalg (Adm-utvalget) under Høgskolerådet. Formålet er å bidra til 
samordning av administrative fellesoppgaver innenfor høgskolenes forvaltningsområde. For å 
sikre dialogen med styret, er det vedtatt at et av medlemmene i Adm-utvalget skal velges blant 
Høgskolerådets styremedlemmer. 
 
19. januar 1999 oppnevnte styret følgende medlemmer i Adm-utvalget: 
Høgskoledirektør Ben Schei, Høgskolen i Tromsø, leder 
Høgskoledirektør Tor-Inge Dovland, Høgskolen i Akershus 
Høgskoledirektør Åsulv Frøysnes, Høgskolen i Oslo 
Høgskoledirektør Inger Østensjø, Høgskolen i Stavanger 
Høgskoledirektør Ole Arvid Brønmo, Høgskolen i Sør-Trøndelag, varamedlem 
 
Utvalget avholdt fem møter i 1999, og behandlet 25 saker. Noen av de viktigste sakene var: 
• felles kassasjonsplan for arkiv ved høgskolene 
• ivaretakelse av høgskole- og universitetssektorens interesser innenfor 

immaterialrettområdet 
• delegering av myndighet 
• øvingslæreravtalen 
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• kriteriene for budsjettildeling 
• effektivisering i høgskolene – ny undersøkelse 
• eksamens- og sensorsystemet 
• samarbeidsavtaler mellom de statlige høgskoler og deres praksisfelt innenfor helse- og 

sosialfagutdanningene 
 
Adm-utvalget har hatt to møter med KUF for hovedsakelig å drøfte kriterier for 
budsjettildeling. Utvalget har også hatt et møte med Frisch-senteret som på oppdrag fra KUF 
foretar en ny undersøkelse av effektivitet i høgskolene. 

Budsjett og regnskap  
Det norske høgskolerådet fikk et grunntilskudd fra Kirke-, utdannings- og 
forskningsdepartementet på kr. 3.800.000. I tillegg har høgskolene bidradd med en andel på 
kr. 1.950.000,- Midlene er disponert som angitt nedenfor, hvor tallene for 1998 og 1997 også 
er vist:  
 1999 1998 1997 

SUM UTGIFTER 5.299.028 3.603.527 1.998.521 
Personalkostnader inkl. arbeidsgiveravgift 2.645.437 1.475.545 485.994 
Varer og tjenester totalt 2.653.591 2.124.982 1.512.527 
• 01.21 Maskiner, inventar, utstyr 237.776 756.562 580.425 
• 01.22 Forbruksmateriell 128.912 74.477 43.532 
• 01.23 Reiseutgifter 1.263.333 644.960 600.567 
• 01.24 Kontortjenester 222.066 318.316 136.117 
• 01.25 Konsulenttjenester 13.832   
• 01.26 Bøker, tidsskrifter 208.281 207.937 107.642 
• 01.28 Vedlikehold av bygg og anlegg 12.583   
• 01.29 Bygningers drift, lokalleie 566.808 122.729 44.244 

Samarbeid med Universitetsrådet 
Universitetsrådets representantskap fattet 11.-12. mai 1999 følgende vedtak vedrørende 
institusjonsstrukturen: 
 

Representantskapet konstaterer at det i Norge ikke lenger er grunnlag for en enkel 

todeling mellom eksisterende universitetssektor og høgskolesektor. 

Representantskapet understreker viktigheten av at universitets- og høgskolesektoren 

gir rom for en mangfoldighet av institusjoner og for forskjellige utviklingslinjer. 

 
På denne bakgrunn ga representantskapet tilslutning til videreutvikling av en felles plattform 
for Universitetsrådet og Høgskolerådet for å sikre institusjonenes plass i den utdannings- og 
forskningspolitiske strategiutviklingen og for å etablere rasjonelle fellesløsninger. 
 
Etter at også Høgskolerådet hadde gitt uttrykk for tilsvarende synspunkter, har de to 
organisasjoners styrer og generalsekretærer arbeidet aktivt med å utvikle en felles plattform, 
og i oktober 1999 ga begge organisasjoners råd/representantskap sin tilslutning til at man 
skulle legge til rette for at de to organisasjonene kunne gå sammen i en felles organisasjon for 
institusjonene i universitets- og høgskolesektoren.  
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De to rådene har iverksatt et arbeide for å legge grunnlaget for en ny organisasjon; 
universitets- og høgskolerådet. Målet for arbeidet er et stiftelsesmøte i mai 2000. 

Arbeidsgruppen "Norgesuniversitetet"   
Med grunnlag i et felles initiativ fra Det norske universitetsråd og Det norske høgskolerådet 
drøftet representanter fra disse og fra arbeidslivets organisasjoner våren 1998 mulighetene for 
et bredt samarbeid om etter- og videreutdanning (EVU) på universitets- og høgskolenivå. 
Initiativet fikk positive reaksjoner fra organisasjonene, som signaliserte at et organisert 
samarbeid på dette viktige og utfordrende området vil være mulig.  
 
På dette grunnlag ble Arbeidsgruppen Norgesuniversitetet konstituert 7. september 1998 etter 
et felles initiativ fra Universitetsrådet og Høgskolerådet til et antall organisasjoner i 
arbeidslivet. Med støtte fra KUF tok de to rådene initiativ til å engasjere en prosjektsekretær 
til å arbeide for gruppen. Det ble i 1999 sendt ut en innstilling som har fått en meget positiv 
mottagelse. 
 
En database med tilgang via Internett, over arbeidslivsrelaterte etter- og videre 
utdanningstilbud på høgre nivå ved norske universiteter og høgskoler har vært under 
oppbygging i 1999.  
 
I 1999 fikk Norgesuniversitetet tilsagn om 1 mill. kr. i  1999, og 5,3 mill. kr i 2000 til 
utvikling av database og sekretariat. 
 
1. desember ble Olav Hesjedal ansatt som direktør i Norgesuniversitetet, med tiltredelse 1. 
januar 2000. Anne Iversen og Jan T. Løkken ble ansatt som rådgivere med tiltredelse 1. mars 
2000. 
 
Arbeidsgruppen har følgende sammensetning: 
Fra organisasjonene i arbeidslivet:  
Berith Bergersen (LO), Sigrid Lem (Akademikerne), Ninna Garm (YS), Baard Meidell 
Johannesen (NHO), Ingeborg Aasnæs (AF). 
Fra Universitetsrådet og Høgskolerådet: 
Jan Fridthjof Bernt (UR), Tor Saglie (UR), Knut Brautaset (HR), Svein O. Haaland (HR). 
Observatører:  
Jan Atle Toska (SOFF), generalsekretær Per Nyborg (UR), generalsekretær Widar Hvamb 
(HR) 
Sekretær:  
Olav Hesjedal  

Deltakelse i den offentlige debatt 
Av rektor Kari Blom, leder av Det norske høgskolerådet 

Kronikker og debattinnlegg i dagspressen 

”Høyskoler vil bli universiteter”, intervju i Aftenposten 22. april –99  
”Hvem mener hva om Forskningsrådet”, intervju i Forskning 1/99 
”Motstridende syn på høgskolereformen”, sitert i Forskerforum 6/99 
”36 universiteter i Norge?”, omtalt i Forskningspolitikk 2/99 
”Teknologiske muligheter – eller bankerott”, debattartikkel til Dagbladet 13. oktober –99 
”Studiefinansiering og studiegjennomføring”, replikk i Dagbladet 12. november –99  



 10 

”Universitet og høgskolar – einskap og mangfald”, kronikk i Dagbladet 17. november –99   

Artikkel 

”Et tidsskille for høgskolesektoren”, artikkel i Forskning 6/99 

Foredragsvirksomhet 

Hilsningstale på konferanse, et foredrag og åtte innlegg på ulike konferanser i 1999. 

Annet 

• Medlem av Forum for kompetanseutvikling; et forum nedsatt av regjeringen og ledet av 
statsråden, som skal være en arena der politiske styresmakter, partene i arbeidslivet og 
utdanningstilbydere drøfter faglige og politiske spørsmål i tilknytning til 
kompetanseutvikling. 

• Medlem i referansegruppe for Mjøsutvalget 
• Medlem av statsrådens delegasjon til Sør-Afrika nov.-des. 1999 


